
 

 
 

Tuotantoeläinten terveys- ja hyvinvointityöpaja 29.11.2018  
 

Eläinten hyvinvointikorvausten analysointi- ja tarvekeskusteluja oli käyty jo keväällä 2018. Tuolloin käytiin 

läpi mm. eläinten hyvinvointikorvausten rahoitustilanne ja valmistella ollut ohjelmamuutos, toimeenpanon 
tilanne ja valvonnan kokemuksia, tuottajien ja neuvojien kokemuksia, eläinten hyvinvointilain valmistelun 

tilanne sekä kehittämisideoita.  

 
29.11.2018 pidetyn laajan työpajan alussa oli esitykset ja keskustelua 

• tuleva rahoituskausi 

• toimeenpanon ja valvonnan kokemukset nykyiseltä ohjelmakaudelta  

• CAP-suunnitelma ja tulosperusteinen malli  

• mikrobilääkeresistenssin vastustaminen  

• eläinten hyvinvointimerkintä  

  
Keskustelut käytiin pajoissa eläinlajiryhmittäin (lammas, nauta, siipikarja, sika). 

 

I Tulevaisuuspaja  

• Miltä tulevaisuus näyttää tutkimusten perusteella? 

• Tilarakenne ja lkm 

• Tarvitsemme näitä tietoja mm. strategisissa valinnoissa ja määrärahakohdennuksissa 

  

II Pakettipaja 

• Miten eläinten hyvinvointikorvauksia voisi yksinkertaistaa (vähemmän toimia, vähemmän eläinryhmiä, 

selkeitä toimia)? 

• Nämä ideat suoraan tulevan EHK:n valmisteluun  

 

III Tuotantoeläinten hyvinvointipaja 

• Mitä toimia hyvinvoinnin lisäämiseen voisi olla? 

• Uusia tutkimustuloksia?  

• Nämä ideat suoraan tulevan EHK:n valmisteluun, mutta myös huomioon otettavaksi mm. koulutuksessa, 

neuvonnassa ja maatalousinvestoinneissa 

 

IV Kehittämispaja 

• Seurattavia mittareita ja tunnuslukuja? 

• Sähköiset järjestelmät 

• Nämä ideat suoraan tulevan EHK:n valmisteluun 

 

Pajoissa oli aktiivista keskustelua ja asioita koottiin jatkotyötä varten. Työpajatyöskentelyyn on osallistunut n.  

70 henkeä. Keskusteluissa korostui eläinlajien erilaisuus ja erilaiset toiveet sekä tarpeet. Kaikkien eläinlajien 

kohdalla kuitenkin korostui positiivinen asenne ja tarve eläinten hyvinvointikorvausta kohtaan. 

 
Maaseutuohjelman neuvontatoimenpiteen kautta toteutetut terveydenhoitosuunnitelmat ja eläinten 

hyvinvointikorvaukset ovat toimineet hyvin, joskin hyvinvointikorvauksien ehdot ovat nykyisten EU-



vaatimusten vuoksi yksityiskohtaisia ja valvonta raskasta. Eläinten hyvinvointikorvauksista halutaan 

yksinkertaisempia hakijalla ja hallinnolle eläinten hyvinvointia heikentämättä. Painotetaan tulosta, mutta ei 

määrätä menetelmää. Yrittäjällä olisi vapauksia suunnitella ja toteuttaa eläinten hyvinvointia. Hyödynnetään 

olemassa olevia terveydenhuollon sähköisiä järjestelmiä. 

 

EU:n mittareissa on uutena antibioottien käytön vähentäminen ja eläinyksiköt, joita eläinten hyvinvointiin 

liittyvät toimet tukevat. 

 

Työpajan 29.11. materiaalit ja yhteenvedot:   

https://www.maaseutu.fi/maaseutuverkosto/teemat/elainten-hyvinvointi2/elainten-hyvinvointi--tyoryhma  

 

Eläinlajikohtaisissa jatkovalmistelun pajoissa suunnittelua on tehty jo pidemmälle ja työtä jatketaan edelleen. 

Sikapaja oli 3.4.2019, nautapaja 15.5.2019, siipikarjapaja on suunnitteilla, samoin lammas- ja vuohipajat.  
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